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Geachte heer Visser, 

Met belangstelling heb ik kennis genomen van uw rapportage bij het Jaarverslag 
EZ 2016 en het Diergezondheidsfonds 2016 (DGF). Hierin gaat u in op een aantal 
beleidsresultaten en de bedrijfsvoering van mijn ministerie. 

Met tevredenheid stel ik vast dat u constateert dat de informatie met betrekking 
tot financiën, beleid en bedrijfsvoering deugdelijk tot stand gekomen is en voldoet 
aan de verslaggevingsvoorschriften. Ik ben verheugd dat de inspanningen van 
mijn departement in het afgelopen jaar hebben geleid tot het oplossen van de 
onvolkomenheid met betrekking tot het inkoopbeheer bij de NVWA. Het algemene 
beeld van mijn ministerie en haar bedrijfsvoering is positief. 

Hieronder ga ik, mede namens de staatssecretaris van Economische Zaken, eerst 
in op uw opmerkingen over de bedrijfsvoering. Daarbij reageer ik op de 
onvolkomenheid en overige onderwerpen waarvoor u een aanbeveling heeft 
geformuleerd en tot slot op de financiële verantwoording. 
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Informatiebeveiliging (IB) 
In uw rapport kent u mijn ministerie een onvolkomenheid toe op het gebied van 
informatiebeveiliging. U geeft aan het belangrijk te vinden dat processen zodanig 
ingericht zijn dat op centraal niveau voldoende informatie aanwezig is om ook 
decentrale organisatieonderdelen te kunnen (bij)sturen. U vermeldt daarbij dat 
onvoldoende gewaarborgd is dat er bij EZ ook op centraal niveau genoeg 
informatie beschikbaar is. 
Uw conclusie heeft mij verrast omdat mijn departement al jaren een decentraal 
verantwoordingsmodel op het gebied van informatiebeveiliging kent. Dit is in lijn 
met het Voorschrift Informatiebeveiliging Rijksdienst (VIR) en de Baseline 
Informatieveiligheid Rijksdienst (BIR). Hierover zijn niet eerder door u en de ADR 
opmerkingen gemaakt. 

Binnen EZ is op centraal niveau (zowel bij de SG als pSG) sterke betrokkenheid bij 
informatiebeveiliging. Dit uit zich o.a. in het voorzitterschap van de pSG van de 
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Subcommissie Informatiebeveiliging en het twee keer per jaar ontvangen van een 
rapportage van de dienstonderdelen over de voortgang van de implementatie van 
de BIR inclusief een in control verklaring (ICV). Bij de ICV ontvangen de pSG en 
de SG een overzicht van de kritieke systemen en de bijbehorende risico's van 
deze systemen. De pSG wordt maandelijks gevoed door de directie Bedrijfsvoering 
(ClO-office) over het Informatiebeveiligingsplatform met alle dienstonderdelen. 
Hier worden alle risico's, incidenten, kritieke systemen, ICV's, beleidsvoorstellen, 
richtlijnen en procedures op het gebied van informatiebeveiliging uitvoerig 
besproken. 

Op centraal niveau van het ministerie van EZ bestaat^hierdoor een duidelijk beeld 
van de activiteiten bij de dienstonderdelen. De borging, het toezicht en de 
onderiiggende dossiers zijn ingericht conform het decentrale ClO-stelsel. Op grond 
van bovenstaande punten doet uw onvolkomenheid naar mijn mening geen recht 
aan de wijze waarop EZ het beveiligingsbeleid heeft ingericht en de werking 
hiervan. Daarnaast is in overieg met uw organisatie ook nog niet helder geworden 
waar EZ precies en concreet op zou moeten verbeteren. U heeft toegezegd een 
addendum op de nota van bevindingen op te stellen waarin u hierover meer 
inhoudelijke duidelijkheid verschaft zodat door mijn departement gerichte 
verbetermaatregelen kunnen worden ingezet. 

Overige onderwerpen 

Geldstromen rondom aardgas 
Ik ben u erkentelijk voor de uitgebreide uiteenzetting met betrekking tot de 
geldstromen rondom aardgas. Deze geeft inzicht in de complexiteit van de 
materie, de belangen voorde verschillende actoren en de uitdagingen die wij als 
overheid voor de korte en lange termijn hebben. Het kabinet schetst binnen de 
Energieagenda een perspectief voor de transitie naar een betrouwbare, 
betaalbare, veilige en C02-arme energievoorziening op een kosteneffectieve 
wijze. Een breed pakket aan maatregelen wordt ingezet om deze transitie te 
bereiken waaronder het terugdringen van het gebruik van aardgas. 

Financiële informatie 

Diergezondheidsfonds 2016 
U stelt vast dat bij het Diergezondheidsfonds (DGF) sprake is van een deugdelijke 
weergave van de financiële informatie. De tolerantiegrens voor fouten en 
onzekerheden op totaalniveau is overschreden. Dit is veroorzaakt door fouten uit 
het verieden in verband met overname van niet juist aanbestede contracten van 
opgeheven productschappen. r~ 
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Verbeteringen in het beheer van deze contracten zijn in gang gezet om te zorgen 
dat deze problematiek wordt opgelost. 

.J. Kamp 
Minister van Economische Zaken 
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